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Protokół Nr  XIX/16 

z  XIX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 25 maja 2016 r. w godzinach od 12.00 do 15.45  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XIX sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego i 

pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – P.Tadeusza Synorackiego, 

sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko na dzisiejszej 

sesji wszyscy są obecni, co stanowi quorum, a więc Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i 

podejmowania uchwał. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XIX sesji Rady Gminy, jaki radni i goście 

otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad Wójt Gminy zawnioskował o następujące zmiany: 

1) Wycofanie z Porządku obrad punktów: 

15) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok, 

16) Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XIV/85/15 Rady Gminy Mieścisko z dnia 

16 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 

na lata 2016-2025; 

W/w uchwały były już podjęte na nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w dniu 18 maja 2016 r. 

2) Dodatkowo do Porządku obrad wprowadza się projekt uchwały w sprawie przejęcia od 
Powiatu Wągrowieckiego zadania polegającego na zarządzaniu publiczną drogą 
powiatową nr 1694P na odcinku 2,5 km Gołaszewo-granica woj. kujawsko-
pomorskiego (Janowiec Wielkopolski). 
 

Przewodnicząca Rady poddała w pierwszej kolejności pod głosowanie wniosek o wycofanie z Porządku 

obrad dwóch projektów uchwał. 

Radni w glosowaniu kolejno nad wycofaniem pierwszego a następnie drugiego projektu uchwały 

zdecydowali jednogłośnie o zdjęciu z Porządku obrad w/w uchwał. 
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3) Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójta o wprowadzenie do 

Porządku obrad projektu uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Wągrowieckiego 
zadania polegającego na zarządzaniu publiczną drogą powiatową nr 1694P na odcinku 
2,5 km Gołaszewo-granica woj. kujawsko-pomorskiego (Janowiec Wielkopolski). 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu do Porządku 

obrad  w/w uchwały po uchwale w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Gminy. 

Porządek obrad XIX sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XIX sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2015 roku. 

      11. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2015 rok. 
 
      12. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2015 oraz  
             sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego: 

 12.1. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  
              przedłożonym przez Wójta Gminy Mieścisko sprawozdaniu z wykonania budżetu  
              Gminy Mieścisko za rok 2015 wraz z informacją  o stanie mienia, 
 12.2. przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu  
               budżetu Gminy za rok 2015 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
              Wójtowi Gminy, 
 12.3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
               o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
 12.4. rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  2015. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  finansowego wraz ze  
       sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu  
       wykonania budżetu za 2015 rok. 

        15. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie    
               gminy  Mieścisko. 
        16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z placów zabaw,  
              stadionu i boisk sportowych oraz siłowni na świeżym powietrzu, będących własnością  
              Gminy Mieścisko. 
        17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 2 i 3  
              w budynku mieszkalnym Nr 28 w Kłodzinie, obręb geodezyjny Kłodzin II, 
        18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji  
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               Nieruchomości  Rolnych OT Poznań nieruchomości położonej w Zakrzewie. 
        19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji  
               Nieruchomości Rolnych OT Poznań nieruchomości zabudowanej położonej w  
               Zakrzewie. 
        20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy  
              na II półrocze 2016 r. 
        21. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Wągrowieckiego zadania  
              polegającego na zarządzaniu publiczną drogą powiatową nr 1694P na odcinku 2,5 km  
              Gołaszewo-granica woj. kujawsko-pomorskiego (Janowiec Wielkopolski). 
 
        22.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
         23.  Wolne głosy i wnioski. 
         24.  Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady 
Gminy. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń wobec powyższego Przewodnicząca Rady zawnioskowała o 
jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) „widzę, że na ulicach Mieściska postępuje remont dziur. Czy na ul.Zacisze też będzie 
remontowane ? Tam jest w asfalcie bardzo dużo dziur wielkości 20 cm2”; 
2) „czy gminie wystarcza środków na wypłatę świadczeń 500 +?” 
- radna Kubicka – „droga na Zabiczyn-Huby koło P.Prusa. Na drodze jest kanał i należałoby go 
zabezpieczyć. Jest tam niebezpiecznie bo można zjechać z drogi do rowu. Tam nie ma żadnego 
zabezpieczenia, że tam jest kanał. Radna prosiła aby to sprawdzić. Ta drogą jeżdżą TIR-y i 
autobusy”; 
- radna Chelwing – w imieniu mieszkańców ul.Lipowej w Popowie Kościelnym zgłosiła dwie 
duże dziury na drodze tym samym prosząc aby te ubytki uzupełnić;  
- radna Mączyńska: 
1) mieszkańcy Osiedla Młodych proszą o skoszenie trawy na boisku do czasu kiedy będzie 
procesja w czasie Bożego Ciała;  
2) środki z funduszu sołeckiego wsi Mieścisko miały być przeznaczone na plac zabaw, w tym 
na karuzelę. Czy będzie ona zakupiona ?  
- radna Oelke – „mieszkańcy wsi Gołaszewo pytają czy jest ekspertyza dot. stanu świetlicy 
wiejskiej i czy przewiduje P.Wójt zebranie z mieszkańcami w sprawie świetlicy ? 
- radny Wojtyszyn – „śledząc prasę daje się zauważyć, że wiele miejscowości odzyskuje prawa 
miejskie. Mieścisko prawa miejskie  uzyskało w 1384 roku a utraciło w 1934 r. z powodu braku 
perspektyw rozwojowych. Warto byłoby do tego powrócići zorientować się co zyskały miasta, 
które te prawa odzyskały ?” 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
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- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne: 
1) w imieniu mieszkańców ulicy Półwiejskiej zapytała jaka jest możliwość założenia lustra na 
krzyżówce z drogą powiatową koło figury Sw.Wawrzyńca ponieważ jest ograniczona 
widoczność wyjeżdżając z ulicy Półwiejskiej; 
2) zwróciła uwagę, że  na ulicy Lipowej są też duże dziury do zalatania. Jednocześnie będąc 
przy głosie podziękowała kolegom sołtysom i wszystkim, którzy wzięli udział w pogrzebie jej 
brata; 
- P.Witucki – sołtys sołectwa Sarbia – zapytał czy byłaby możliwość podłączenia wody na 
cmentarzu w Podlesiu Kościelnym ? 
Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- odnośnie lustra – „porozmawiamy z Powiatowym Zarządem Dróg czy jest taka możliwość 
ponieważ jest to droga powiatowa”; 
- łatanie dziur – „największe ubytki na drogach zostały oznaczone i rozpoczęto łatanie. Nie 
jesteśmy w stanie wszędzie zrobić. Narazie łatamy te duże dziury, a potem zajmiemy się  
mniejszymi”; 
- woda na cmentarzu – „myślę, że to jest to zrobienia, tylko to musi być wola dwóch stron. 
Cmentarz w Podlesiu Kościelnym jest znacznie oddalony od rury i będziemy musieli coś 
wymyśleć. Natomiast tu również poddaję pod rozwagę temat śmietników i segregacji 
odpadów gdyż to kosztuje. Odpady z cmentarza są bardzo toksyczne i w związku z czym one 
zupełnie inaczej kosztują”;  
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację ze swojej działalności w 
okresie międzysesyjnym. 
(Informacja Wójta stanowi  Załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elzbieta Kapczyńska  złożyła informację ze swojej 
działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 9-10 marca br – przebywała w szpitalu w Poznaniu, stąd też nie uczestniczyła w sesji Rady 
Gminy; 
- 11 marca br – udział w spotkaniu w Przedszkolu „Leśne Ludki” w Mieścisku „Cała Polska czyta 
dzieciom”; 
- 20 marca br. – udział w Gali Głosu Wągrowieckiego; 
- 29 marca br – udział w jubileuszu 10-lecia bycia rodzicami zastępczymi przez P.Bernardę i 
Mirosława Szymańskich prowadzących rodzinny dom dziecka oraz udział w zebraniu 
sprawozdawczym Stowarzyszenia im. Jana Pawła II w Mieścisku; 
- 18-19 marca br. – udział w Walnym Zgromadzeniu Gmin Wiejskich R.P; 
- 11 maja br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; oraz w XVII 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy na której został uchwalony Plan Gospodarki Niskoemisyjnej; 
- 18 maja br. – udział w XVIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy, której tematem było podjęcie 
uchwał w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok oraz zmiany uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Konieczność podjęcia uchwał wynikała z zachowania 
spójności w nazwie zadania inwestycyjnego; 
- 23 maja br. – udział w Gali  Języków Obcych w  Szkole Podstawowej w Mieścisku; 
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Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji w okresie 
międzysesyjnym: 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Spraw Socjalnych i Samorządu 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 
- 18 maja br. , której tematem było: 

1) Zapoznanie z informacją dyrektorów szkół, przedszkola oraz opiekuna świetlicy środowiskowej o 

realizacji programów profilaktycznych w zakresie walki z nikotynizmem, alkoholizmem i narkomanią. 

2) Zapoznanie ze stanem przygotowań do rozwiązania problemu złego stanu technicznego świetlicy 

wiejskiej w Gołaszewie. 

- 11 maja br – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem opiniowania materiałów na dzisiejszą sesję 

Rady Gminy; 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

- 16 marca br., której tematem było: 

Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Skokach na temat: „Ocena stanu bezpieczeństwa 

mieszkańców gminy i powiatu za rok 2015” 

- 10 maja br., którego tematem było: 

1) Kontrola utrzymania lasów gminnych. Zapoznanie się z areałem i ich bieżącym stanem. 

2) Zapoznanie Komisji z funkcjonowaniem Punktu Selektywnej Zbiorki Odpadów Komunalnych w 

Popowie Kościelnym. 

- 11 maja br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję 

Rady Gminy. 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: 

Komisja od ostatniej sesji  odbyła 2 posiedzenia: 

 - 10 maja br. , którego tematem była „Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2015”; 

- 11 maja br. którego tematem było zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję Rady. 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że sprawozdanie z pracy Komisji 

przedstawi podczas przedstawiania opinii o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2015. 

Adn. 10 – Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  publicznego w 2015 

roku 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdanie było omawiane na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady w dniu 11 maja br. w związku z czym zapytała czy radni mieliby dzisiaj jeszcze jakieś 

zapytania. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przeszła do realizacji następnego punktu sesji. 
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(Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi oraz 

z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2015 roku stanowi Załącznik 

Nr 5 do protokołu). 

Adn. 11 – „Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2015 rok”. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Annie Jerzatek – Zastępcy Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Mieścisku celem odniesienia się do tego punktu. 

Ocena zasobów pomocy społecznie jest sporządzana corocznie przez Ośrodek Pomocy Społecznej w 

celu zdiagnozowania jakie występują problemy zarówno demograficzne, społeczne i socjalne i 

potrzebne na ich zaspokojenie środki finansowe. Z-ca Kierownika OPS odniosła się pokrótce do 

przedstawionych w Ocenie problemów ze wskazaniem tendencji malejącej lub rosnącej. 

Ponadto poinformowała, że w Ocenie zasobów zaplanowane są środki na nowe świadczenie od 

1 kwietnia br. tj. „Rodzina 500+”.W dniu dzisiejszym była kolejna wypłata. Ogólnie jest złożonych 490 

wniosków, z tego 152 zaopiniowano pozytywnie, wypłacono świadczeń 553 na kwotę 276.383 zł. 

P;. P.Anna Jerzatek  zwróciła uwagę, że osoby ubiegające się o to świadczenie składają tylko wniosek 

bez żadnych dokumentów co gwarantuje ustawa. Z kolei Ośrodek Pomocy Społecznej musi sam 

pozyskiwać dane o dochodach z Urzędu Skarbowego, ZUS-u, KRUS-u itd., co ma niewątpliwie wpływ 

na czasookres załatwiania sprawy. Niemniej jednak zapewniła, że OPS ma na to termin i pozostałe 

wnioski będą jak najszybciej w miarę systematycznie załatwiane. 

(Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu). 

Adn. 12. – Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2015 oraz sprawozdania 

finansowego wraz z informacja o stanie mienia komunalnego 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie Samarzewskiej. 

Skarbnik Gminy przedstawiła z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy za rok 2015, jak również przedstawiła najważniejsze dokonania inwestycyjne gminy. 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe (bilans) z wykonania budżetu 

Gminy Mieścisko w rozbiciu na aktywa i pasywa na dzień 31 grudnia 2015 r.  

(Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2015 stanowi  Załącznik Nr 7 do protokołu) 

Adn. 12.1. 

Skarbnik Gminy następnie przedstawiła opinię składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu o  sprawozdaniu wykonaniu budżetu Gminy za rok 2015, która jest opinią pozytywną. 

(Opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2015 stanowi Załącznik Nr 8 do 

protokołu). 

Adn.12.2. 

Działając zgodnie z procedurą absolutoryjną Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – P.Agnieszka 

Oelke przedstawiła opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2015, a Przewodniczący Komisji – 

P.Marian Witucki odczytał uchwałę Komisji  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

(Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2015 oraz uchwała Komisji Rewizyjnej 

stanowią Załączniki Nr 9 i 10 do protokołu). 
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Adn.12.3. 

Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, która jest opinią pozytywną. 

(Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 11 do 

protokołu). 

W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdań na wspólnym posiedzeniu Komisji w 

dniu 11 maja br. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. 

W dyskusji głos zabrali: 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu -„Komisja po 

analizie budżetu na posiedzeniu w dniu 18 kwietnia br., następnie na posiedzeniu w dniu 11 maja br. 

jak również po wysłuchaniu pozytywnych opinii RIO i Komisji Rewizyjnej wyraża opinię pozytywną i 

będzie głosować za udzieleniem absolutorium”; 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji – 

„Komisja o wykonaniu budżetu Gminy wyraża opinię pozytywną”; 

- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu – 

„odnosząc się do budżetu oświaty cieszy fakt, że zamknął się on bez zobowiązań wobec dostawców  jak 

również wszystkie sprawy pracownicze tj. wynagrodzenia i dodatki zostały wypłacone”; 

- radna Kapczyńska – „myślę, że to jest duży sukces, że udało się budżet wykonać. Jak co roku plany 

były duże i mieszkańcy na pewno chcieliby jeszcze więcej, jednak najpilniejsze potrzeby były 

realizowane. Cieszy to co potwierdziła Komisja Rewizyjna, że nie było przekroczeń wydatków w 

budżecie w poszczególnych paragrafach jak również dochody bieżące uzyskano wyższe niż wydatki 

bieżące”; 

Adn.13 

W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2015 rok 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy za 2015 rok, który następnie poddała pod 

głosowanie. 

Na 14 radnych (radna Kamila Chelwing) chwilowo nieobecna) uchwała w głosowaniu została podjęta 

jednogłośnie. 

(Uchwała w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy za rok 2015 stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu). 

Adn. 14 

Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium, który następnie poddała pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji  uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 

2015 rok stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu). 
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Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium dziękując za pracę w roku 

2015, życząc  dalszej, dobrej, wspólnej pracy dla zaspokojenia potrzeb wszystkich mieszkańców. 

Z kolei Wójt Gminy podziękował za udzielone absolutorium, na które składa się wspólna praca Wójta, 

radnych, pracowników Urzędu i kierowników jednostek organizacyjnych. 

Przewodnicząca Rady o godzinie 13.45 zarządziła 15-minut przerwy, po której o godzinie 14.00 obrady 

zostały wznowione. 

Adn.15 - Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie    
gminy  Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński, 
udzielając jednocześnie wyjaśnień na zgłoszone przez radnych zapytania. 
Po wyczerpaniu zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji (radna Mączyńska w przerwie opuściła sesję i od tej chwili 
Rada była w składzie 14-osobowym) uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
 Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z placów zabaw,  
 stadionu i boisk sportowych oraz siłowni na świeżym powietrzu, będących własnością  
 Gminy Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka 
informując o konieczności uchwalenia regulaminów w celu wyposażenia policji w narzędzie do 
egzekwowania przypadków łamania prawa w miejscach objętych regulaminem. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
Załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Adn. 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 2 i 
3 w budynku mieszkalnym Nr 28 w Kłodzinie, obręb geodezyjny Kłodzin II. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 16 
do protokołu. 
 
 Adn. 18 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji  
 Nieruchomości  Rolnych OT Poznań nieruchomości położonej w Zakrzewie 
 Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 17 
do protokołu. 
 
Adn. 19 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji  
Nieruchomości Rolnych OT Poznań nieruchomości zabudowanej położonej w Zakrzewie 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 18 
do protokołu. 
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Adn. 20 -  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 
Gminy na II półrocze 2016 r. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili projekty planów pracy Komisji. 
W związku z brakiem uwag do przedstawionych planów pracy Przewodnicząca Rady poddała 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 19 
do protokołu. 
 
Adn. 21 -  Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Wągrowieckiego zadania 
polegającego na zarządzaniu publiczną drogą powiatową nr 1694P na odcinku 2,5 km  
Gołaszewo-granica woj. kujawsko-pomorskiego (Janowiec Wielkopolski). 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Rada Gminy podjęła już taką uchwałę w październiku 2015 r. jednakże na powstałe 
rozbieżności w zapisach uchwał powiatu i gminy stosownym  jest podjęcie dzisiaj ponownie 
tej uchwały, co dzisiaj też uczyni powiat. W pierwszej kolejności jest uchwała o przejęciu drogi 
a później będzie podjęta uchwała w sprawie zmiany kategorii drogi. 
W dyskusji głos zabrała radna Oelke przypominając, że mieszkańcy mieszkający przy tej drodze 
nie mają bieżącej wody a ponadto bardzo często też jeżdżą ta drogą na zakupy do Janowca. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 
Załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
Adn. 22   
 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński. 

 
Adn. 23 -  Wolne głosy i wnioski 
 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P. Małgorzacie Matuszak- radcy prawnego obecną 
na sesji wraz z P.Barbarą Szczurek zam./Zbietka, która zabrała na sesji głos w związku z wydaną 
ostatnią decyzją o warunkach zabudowy na postawienie wiatraka we wsi Zbietka i tym samym 
pod adresem P.Wójta skierowała zapytania związane z wiatrakami jakie mają powstać na 
terenie gminy Mieścisko: 

1) czy Wójt przewiduje jako organ, który ma inicjatywę uchwałodawczą opracowanie 
planu zagospodarowania przestrzennego w tym zakresie i kiedy w ogóle powstanie 
plan zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy czy też miejscowości Zbietka 
? Dlaczego gmina nie podjęła od 2010 r. inicjatywy w sprawie uchwalenia takiego planu 
i czy P.Wójt przewiduje, że mogą powstać wiatraki na innych terenach ? 

2) dlaczego gmina wybiera tereny, które są terenami pod ochroną rolną ponieważ są to 
grunty klasy III , IVa  i daje zgodę na postawienie wiatraków kiedy w gminie są tereny 
VI, VII klasy ? 

3) dlaczego  jest oprócz tego, że jest to teren klasy III i IVa to wybierane są tereny, gdzie 
w pobliżu znajdują się zabudowania mieszkalne patrząc na trwające zmiany w 
przepisach, które mają wejść o zmianach odległości od zabudowań ? 

W odpowiedzi na zgłoszone zapytania P.Wójt wyjaśnił, że w 2013 roku po 
przeprowadzeniu całej procedury zostało uchwalone studium zagospodarowania 
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przestrzennego obejmującego teren Zbietki z zaznaczoną w tym obszarze elektrownią 
wiatrową. W wyniku odwołania Samorządowe Kolegium Odwoławcze podtrzymało 
decyzję Wójta. Co do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego to nigdzie nie 
jest zapisane o obowiązku jego opracowania. 
Z kolei głos zabrała Radca Prawny w Urzędzie Gminy – P.Mirosława Nowakowska odnosząc 
się pokrótce do zgłoszonych zapytań min. wyjaśniła, że gmina nie ma obowiązku 
opracowania p.z.p. Jednocześnie zwróciła uwagę na niski stopień opracowania takich 
planów w kraju z uwagi na wysokie koszty. 
- co do wyboru terenów pod elektrownię wiatrową  to z taką inicjatywą i wnioskiem 
występuje inwestor. 
- „dzisiaj ustawodawca w sposób radykalny chce zmienić zakres stawiania wszelkich 
inwestycji wiatrakowych. W Sejmie nastąpiło II czytanie  projektu tej ustawy i będzie to w 
przyszłości wymagało zupełnie innego spojrzenia na ten aspekt sprawy. W związku z tym 
podejmowanie jakichkolwiek działań dzisiaj na tym etapie byłoby trochę nierozsądne. 
Dopóki ustawa nie będzie podjęta to nie wiemy jakie będą z tej ustawy wynikały obowiązki 
dla gminy”; 
- na sugestię, że P.Wójt wybiera klasy pod stawianie wiatraka – wyjaśniła, że decyzja o 
warunkach zabudowy zanim jest wydana to na jej etapie konieczne jest uzgodnienie z 
różnymi organami min. Starostwa od strony wyłączeń rolnych. Jeśli tak Pani sądzi to proszę 
napisać w decyzji odwoławczej”; Kolegium rozpatrywało naszą sprawę w tym zakresie jeśli 
chodzi o decyzję środowiskową i utrzymało w mocy. Sprawa w tej chwili jest w Sądzie 
Administracyjnym i na to rozstrzygnięcie również czekamy. Dopóki ta sprawa nie będzie 
przesądzona to trudno tutaj jednoznacznie jakieś stanowisko zajmować. 
- „wniosek o zmianę studium to nie jest kwestia tygodnia, miesiąca  to jest kwestia 
długofalowa i ona dla mieszkańców Zbietki w tym zakresie niewieleby zmieniła nawet 
gdyby gmina z taka inicjatywą, czy Radni, Wójt dzisiaj wystąpił. Te wiatraki nie powstaną 
ani w oparciu o studium, ani w oparciu o plan ale w oparciu o wydaną decyzję o 
zagospodarowaniu przestrzennym. W projekcie tej ustawy o której debatuje Sejm 
uważam, że jest ona korzystna dla mieszkańców i korzystna dla gmin. Wójt wydaje decyzje 
w oparciu o obowiązujące przepisy prawa. 
Studium było opracowywane i była mowa o wiatraku i nie było ze strony mieszkańców wsi 
Zbietka żadnych zastrzeżeń na etapie jego opracowywania”; 
- P.Szczurek -  nie zgodziła się z informacją, że plan zagospodarowania przestrzennego nie 
zmieni nic dla wsi Zbietka. Jej zdaniem zmieni bo jeżeli stanie wiatrak to zablokuje 
inwestycje na całe lata. Mieszkańcy wsi Zbietka monitowali w tej sprawie,  pisali pisma do 
Rady Gminy, sprzeciwiali się budowie wiatraka. Mieszkańcy wsi Zbietka nadal protestują 
przeciw tej lokalizacji wiatraka. Jest wiele gruntów VI klasy na obrzeżach. 
- Radca Prawny reprezentująca P.B.Szczurek – zwracając się w tym momencie do Rady 
wyjaśniła, że mieszkańcy wsi Zbietka na dzień dzisiejszy protestują o to żeby tego wiatraka 
nie było. Natomiast studium było uchwalone przez Radę i istnieje odpowiedzialność 
odszkodowawcza gminy wobec mieszkańców, którzy mieszkają w oddziaływaniu tego 
wiatraka. 
- P.Nowakowska – Radca Prawny – „na etapie studium państwo nie protestowaliście 
natomiast uchwalony dzisiaj plan nie zmieniłby niczego w waszym zakresie”. 
Przewodnicząca Rady podsumowując dyskusję stwierdziła, że trwa proces odwoławczy i 
jednocześnie trwają prace nad zmianą ustawy jak chodzi o wiatraki i można mieć nadzieję, 
że jeżeli nowe przepisy wejdą w życie będą one z korzyścią dla mieszkańców. 
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Na tym Przewodnicząca Rady zamknęła XIX sesję  Rady Gminy. 
 
 
  Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
  Wiesława Kujawa     Elżbieta Kapczyńska 
             Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
                   gminy 

 
 
 
 
 
 

 

 

  

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


